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Er blijkt een trend te zijn, zowel bij deze 

vivaldiregering als bij het verlengde ervan, 

personen die kritisch durven te zijn aan de kant te 

zetten. 

 

Wij zijn dan ook niet de enigen die de afschaffing 

van de krantensubsidies vragen. Zelfs DPG Media 

zou ze het liefst zien verdwijnen. En ook binnen 

uw regering, mevrouw de minister, zijn er partijen 

die het gezond verstand hebben ze af te schaffen, 

met uitzondering van de PS natuurlijk. 

 

De PS heeft met mevrouw Hanard het 

voorzitterschap van bpost in handen. Maar achter 

de schermen is de sterke man uiteraard PS-

voorzitter Paul Magnette. Daarnaast heeft die 

partij de minister die de krantenconcessie overziet 

en toekent. Het lijkt dus meer en meer een 

machtsgreep van de Franstalige socialisten te 

worden, waarbij zowel de nieuwe CEO ad interim 

als de voorzitter van de raad van bestuur uit PS-

kringen komt. 

 

Het hoeft ons natuurlijk niet te verbazen dat 

wanneer er sprake is van frauduleuze praktijken 

de socialisten er weer voor iets tussen zouden 

zitten. 

 

Mevrouw de minister, ik heb drie concrete vragen 

voor u. 

 

Waarom heeft Dirk Tirez het krantencontract niet 

ondertekend? (…) 

 

11.03  Maria Vindevoghel (PVDA-PTB): Wat is 

dat nu bij bpost? De ene na de andere baas moet 

vertrekken, niet omdat zij kapot gewerkt zijn, maar 

omdat zij frauderen. Dat gebeurt onder uw 

vleugels, mevrouw de minister. Niemand begrijpt 

hoe het komt dat er elke keer opnieuw een 

fraudeur aan de top van de post terechtkomt. 

 

Mevrouw de minister, het zijn geen spelletjes, dit 

is serieus. Er zijn meer dan 30.000 werknemers 

tewerkgesteld en het gaat ook over belastinggeld, 

dus het is superbelangrijk. Net op dit ogenblik 

moeten de postpersoneelsleden dag in dag uit 

heel hard werken voor een heel laag loon. Het is 

tegenwoordig druk bij de post. Vandaag nog heb 

ik werknemers van de post aan de lijn gehad. De 

buitentemperatuur is momenteel min zes graden 

en de werknemers starten hun ronde om zes uur 

's ochtends. In Brussel werken sommige 

personeelsleden tot twaalf uur per dag, omdat zij 

hun werk niet afkrijgen. Daar staat een belachelijk 

laag loon tegenover. Er is geen geld voor 

loonsverhoging, evenmin geld voor bijkomende 

aanwervingen, maar er is veel geld voor meer 

chefs en meer directie aan de top. 

 

Mijnheer Freilich, wij zijn er geen voorstander van 

dat er altijd maar mensen uit de privésector 

worden geronseld. Dat is namelijk net de reden 

waarom een en ander niet marcheert. 

 

Mevrouw de minister, kunt u garanderen dat het 

gesjoemel van het bpostmanagement geen 

gevolgen zal hebben voor het personeel? Dat is 

voor ons de kern. Kunt u de werkgelegenheid 

garanderen? 

 

Wat zult u doen om de controle te krijgen over ons 

overheidsbedrijf? Zult u eindelijk zorgen voor 

transparantie, zodat de werknemers, die het 

postbedrijf draaiende houden, hun job kunnen 

behouden? 

 

11.04  Nicolas Parent (Ecolo-Groen): Madame la 

présidente, madame la ministre, il y a  trois 

semaines, nous étions plusieurs membres de la 

commission Mobilité à visiter le centre de tri de 

Bruxelles X où actuellement 25 000 colis sont 

gérés à l'heure par une équipe de 

1 000 personnes. Je pense à ces travailleurs qui 

se relayent jour et nuit pour délivrer les colis à 

l'heure du pic de fin d'année. Je pense aux 

postiers qui chaque matin se lèvent pour livrer le 

courrier ou les journaux dans des conditions 

hivernales polaires. Ils méritent mieux que ce 

cirque. Ils méritent nos applaudissements. 

 

Mais on doit aussi se mettre à leur place après la 

gifle qu'ils viennent de recevoir en lisant la presse 

ces dernières semaines. Une gifle pour les 

engagements donnés par un CEO et plusieurs 

cadres, qui ont à nouveau trahi leur confiance par 

leurs actions ou leur passivité. Car oui, on parle ici 

de manque d'éthique et de transparence, au cœur 

du dossier sur l'entente illicite concernant la 

concession de presse.  

 

Cependant, dans cette noirceur, heureusement, il 

y a de la lumière: la diligence du conseil 

d'administration et de la ministre pour trancher 

rapidement sur l'attitude à suivre par rapport aux 

personnes ciblées par l'enquête, et ce sur la base 

de faits et non de rumeurs, monsieur Freilich. 

 

Ce qui a changé, c'est la prise de responsabilité 

de personnes qui croient au projet de bpost et à 

sa plus-value pour les citoyens. Cet engagement 

doit se poursuivre à l'avenir pour assurer la 

livraison et la distribution du courrier et des colis 

dans des conditions socialement acceptables face 

aux cow-boys du secteur, pour assurer la livraison 
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de quotidiens et de périodiques sans 

discrimination sur le territoire. Cela a un certain 

coût pour les finances publiques. Comme la 

santé, la sécurité et le droit à la mobilité, le droit à 

une information pluraliste et de qualité est aussi 

un droit démocratique. 

 

Madame la ministre, quelles perspectives 

dressez-vous pour la suite du dossier au niveau 

du management? Pouvez-vous nous garantir 

votre soutien à des conditions permettant 

d'assurer la livraison des quotidiens et des 

périodiques sans discrimination et de préserver 

l'écosystème médiatique dans sa diversité? 

 

11.05 Minister Petra De Sutter: Mevrouw de 

voorzitster, collega's, bpost vaart opnieuw door 

woelige wateren. Het overheidsbedrijf is alweer op 

zoek naar een nieuwe CEO, die het vertrouwen 

moet herstellen. Vertrouwen is immers het woord 

dat ik hier centraal wil stellen. 

 

Mevrouw Vindevoghel, ik wil in het dossier de 

minister van transparantie zijn. U hebt 

transparantie gevraagd. Die transparantie is ook 

voor mij heel belangrijk. Ik wil dan ook in het 

dossier aan alle betrokkenen, uiteraard in de 

eerste plaats aan bpost, openheid vragen en de 

onderste steen van het dossier in al zijn aspecten 

omkeren. Hetgeen nu aan het licht is gekomen, 

kan echt niet door de beugel. 

 

De indruk dat er een soort cultuur aan de top van 

het bedrijf zou heersen, waarbij bepaalde mensen 

niet meer kritisch toetsen of hun acties zowel 

wettelijk als zeker ethisch door de beugel kunnen, 

is erg schadelijk. Dat is het in de eerste plaats 

voor de werknemers, die in het bedrijf elke dag 

heel hard werken, zoals de postbodes en hun 

collega's in de sorteercentra en elders. Dat is een 

overheidsbedrijf niet alleen verschuldigd aan de 

burgers en de klanten, maar ook aan de 

werknemers. Integriteit is immers geen rekbaar 

begrip. Daarover moeten wij duidelijke afspraken 

maken. 

 

Ik heb daarom in de nasleep van een vorig dossier 

recent met bpost een relationship agreement 

ondertekend. Ik heb dat trouwens ook met 

proximus ondertekend. Mijn bedoeling was om 

met het bedrijf een betere informatiedoorstroming, 

zeker wat belangrijke beslissingen betreft die een 

impact op het brede publiek kunnen hebben of die 

een publiek debat kunnen aanzwengelen, tot 

stand te brengen. 

 

La confiance, l'intégrité et la transparence 

devraient être les valeurs fondamentales d'une 

entreprise publique comme bpost. Pour cette 

raison, le département Compliance doit être 

fortement amélioré. Ce département veille, 

comme vous le savez, au respect de toutes les 

réglementations.  

 

J'estime que la conformité doit être renforcée à 

tous les niveaux de l'entreprise, y compris au sein 

du comité de direction. L'intégrité et l'honnêteté 

auront ainsi plus de portée.  

 

Lorsque l'on travaille avec de l'argent public, tout 

doit être clair et transparent. Bien entendu, nous 

devons tenir compte du contexte dans lequel 

opère une entreprise cotée en bourse comme 

bpost.  

 

En tant que ministre de tutelle, il importe pour moi 

d'être informée afin de contribuer au maintien de 

l'intérêt public, quand cela est possible, et en 

bonne entente avec cette Chambre. Toutefois, 

vous comprendrez aisément qu'on ne peut pas 

toujours communiquer toutes les informations afin 

de ne pas compromettre l'examen de conformité 

ainsi que d'autres enquêtes en cours.    

 

Zoals gezegd, wil ik structureel dingen 

veranderen. Zo is er voor de heer Tirez geen 

gouden parachute, zoals dat vroeger nogal eens 

gebeurde, omdat wij dat in zijn contract hebben 

laten inschrijven. De tijden veranderen en wij leren 

uit de fouten van het verleden.  

 

Ik wil absoluut ook een woord van steun 

uitspreken aan het personeel en de klanten van 

bpost. Ik heb de vakbonden een paar dagen 

geleden reeds gezien en ik leg nu de focus op de 

belangrijke eindejaarspiek die voor de deur staat. 

Die moet goed verlopen, in het belang van het 

bedrijf, de medewerkers en de klanten. Voor mij is 

de situatie absoluut geen politiek spel, maar gaat 

het over vertrouwen, betrouwbaarheid en een 

kwaliteitsvolle dienstverlening.  

 

Ik heb van u punctuele vragen gekregen 

betreffende de inhoud van de audit, het onderzoek 

en dergelijke. Ik heb inderdaad, mijnheer Freilich, 

eind oktober gezegd dat iemand voor mij 

onschuldig is tot het tegendeel bewezen is. Als 

een onderzoek loopt, is het niet gepast om 

uitspraken te doen over schuld of onschuld. Als in 

het onderzoek voldoende elementen naar voren 

zijn gekomen om een beslissing te nemen, zoals 

de raad van bestuur vorige vrijdag heeft gedaan, 

dan is de situatie anders. U mag mij dus niet 

pakken op mijn uitspraak van eind oktober. De 

gegevens wezen toen ook niet naar de vorige 

persconcessie, maar dat is intussen wel zo. Met 
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andere woorden, het onderzoek heeft zich daartoe 

uitgebreid en ook vandaag kunnen wij geen 

uitspraken doen over het verloop of de eventuele 

resultaten daarvan. U zegt dat u over heel veel 

goede interne bronnen beschikt. Ik geloof dat 

best, maar zij zijn niet altijd zeer accuraat. Ik 

verwijs bijvoorbeeld naar de fameuze e-mail die 

mij bij een vorige interventie was beloofd. U hebt 

die toen aangehaald, maar ik heb die helaas nog 

steeds niet ontvangen. 

 

Mevrouw Dewulf, u maakt een politieke afrekening 

van dit dossier. Ik heb, in alle eerlijkheid, geen 

enkel argument om aan te nemen dat hier 

politieke motieven spelen. Die zijn geconstrueerd 

– ik lees ook de media – maar in dezen ben ik ze, 

eerlijk gezegd, niet tegengekomen.  

 

Mevrouw Vindevoghel, op uw vragen heb ik 

voldoende geantwoord. 

 

Il en est de même en ce qui vous concerne, 

monsieur Parent. Je pense effectivement qu'il y a 

du travail à faire chez bpost. On cherche un 

nouveau CEO et on sera très attentif aux 

compétences et à l'intégrité des candidats. Je 

vous remercie. 

 

11.06  Michael Freilich (N-VA): Mevrouw de 

minister, ik dank u voor het antwoord. Ik heb mijn 

fractiesecretaris vandaag gevraagd om niet alleen 

de titel van mijn vraag maar ook de specifieke 

inhoud van de drie vragen door te sturen, want ik 

wilde daar een antwoord op krijgen. Ik wilde weten 

vanaf welke datum mevrouw Hanard, de 

voorzitster van de raad van bestuur, wist dat er 

mogelijk een probleem was. U hebt die vraag 

ontvangen, maar ik heb daar geen antwoord op 

gekregen. 

 

De informatie die mij nu bereikt, is dat hiervan 

eind januari 2022 al melding was gemaakt, maar 

dat het nog tot het einde van de zomer heeft 

geduurd voor er actie werd ondernomen. Daar 

klopt dus iets niet. We moeten weten wat dat 

precies is. 

 

De conclusie in heel deze zaak is voor ons 

duidelijk. Stop met die megasubsidie, stop met die 

concessie en stop zelfs met dat overheidsbedrijf. 

We hebben dat niet nodig. We moeten terug naar 

een privébedrijf, zoals in onze buurlanden, dat dit 

even goed en misschien zelfs beter kan 

organiseren. 

 

11.07  Nathalie Dewulf (VB): Mevrouw de 

minister, ik dank u voor het antwoord. De 

concessie waarover we het hebben, liep normaal 

in 2019 af. Sindsdien spelen we telkens 

verlengingen, zoals in het WK. Vandaag is het 

15 december, wat betekent dat de nieuwe 

concessie binnen twee weken zou moeten ingaan. 

De regering besliste recent om het lopende 

contract opnieuw te verlengen, terwijl er nog een 

fraudeonderzoek loopt naar de totstandkoming 

ervan. Uw PS-collega, minister Dermagne, voelt 

zich zelfs niet genoodzaakt om dit onderzoek af te 

wachten. 

 

Het is duidelijk dat de PS de touwtjes in handen 

wil houden en het eigen belang voor dat van de 

belastingbetaler stelt. Dit probleem dateert al van 

2015, toen CEO Johnny Thijs buiten werd gepest 

door toenmalig minister van Overheidsbedrijven 

Jean-Pascal Labille van – drie keer raden - de PS. 

Leg zelf de puzzel, mevrouw de minister. 

 

11.08  Maria Vindevoghel (PVDA-PTB): 

Mevrouw de minister, het in niet meer dan 

normaal dat er geen parachute gegeven wordt. 

Als een gewone werknemer een fout maakt, krijgt 

hij ook niks, behalve zijn C4 en soms zelfs een 

sanctie. Dit is dus een goede zaak. 

 

Ten tweede, u hebt niet echt geantwoord op het 

probleem van de tewerkstelling. Het Vlaams 

Belang en de N-VA willen alles privatiseren, de 

hele krantenbedeling. Het gaat over 3.000 jobs als 

de kranten niet meer bedeeld worden. Dat is wat 

het Vlaams Belang zegt.  

 

Ten derde, wij zijn op bezoek geweest bij bpost. 

Daar wordt elke werknemer permanent 

gecontroleerd door tientallen camera's. Ik stel voor 

om ook het directiecomité te controleren. Zet 

camera's in de bureaus van de directie. 

 

11.09  Nicolas Parent (Ecolo-Groen): Madame la 

ministre, je vous remercie pour vos réponses. Il 

est clair qu'au-delà de l'affaire, certains sur les 

bancs de ce Parlement ou dans les coulisses 

comptent manifestement profiter du dossier pour 

affaiblir bpost, pour des raisons clairement 

idéologiques, surtout après avoir entendu la 

réplique de M. Freilich. 

 

En matière de transparence, de premières 

mesures fortes ont déjà été prises par le conseil 

d'administration et par vous-même. M. Tirez a été 

mis à la porte sans parachute. Nous voulons que 

la transparence puisse continuer à être exercée 

mais nous voulons aussi de la stabilité au sein de 

l'entreprise. 

 

Madame la ministre, nous comptons sur vous et 

sur le conseil d'administration pour tenir bon face 
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aux vents contraires, pour tenir le cap que vous 

avez pris au sein de la Vivaldi pour préserver un 

emploi de qualité dans le secteur postal et la 

logistique, pour renforcer la transparence et la 

gouvernance au sein des entreprises publiques et 

pour renforcer les missions d'assistance aux 

citoyens et leur durabilité. 

 

Madame la ministre, les écologistes comptent sur 

vous, tout comme les travailleurs de bpost. 

 

Het incident is gesloten. 

L'incident est clos. 

 

12 Vraag van Goedele Liekens aan Karine 

Lalieux (Pensioenen en Maatschappelijke 

Integratie, Personen met een handicap, 

Armoedebestrijding en Beliris) over "De 

activering van Oekraïense vluchtelingen" 

(55003084P) 

12 Question de Goedele Liekens à Karine 

Lalieux (Pensions et Intégration sociale, 

Personnes handicapées, Lutte contre la 

pauvreté et Beliris) sur "L'activation des 

réfugiés ukrainiens" (55003084P) 

 

12.01  Goedele Liekens (Open Vld): Mevrouw de 

minister, collega's, ik wil u het verhaal vertellen 

van Olga die bij ons woont. Een heel toffe madam 

die supergelukkig was in Oekraïne, maar die 

spijtig genoeg moest vluchten voor de oorlog in 

Oekraïne. Die oorlog duurt ondertussen bijna een 

heel jaar en dreigt te bevriezen, letterlijk en 

figuurlijk. Het ziet ernaar uit dat Olga nog wel een 

tijdje bij ons zal blijven. Olga is een kapster en 

werkt met haar handen. Handen hebben we 

nodig, veel en overal, dat weet iedereen. Olga wil 

ook graag werken en zich nuttig voelen. Ze voelt 

zich niet goed bij het idee dat ze dat leefloon krijgt, 

dat wat als een aalmoes aanvoelt. Zij wil werken, 

maar ze mag niet, want haar Nederlands is nog 

niet goed genoeg. Oei, jammer. Zij wil het 

Nederlands onderweg wel leren, want haar 

knippen gaat ook zonder taal, maar dat mag niet.  

 

Mevrouw de minister, u begrijpt waar ik naartoe 

wil. Van de ongeveer 50.000 Oekraïense 

vluchtelingen in ons land, zijn er op dit moment 

1.128 door de VDAB aan het werk, of iets meer 

dan 2 %. Van de andere instroom hebben we 

geen idee: interim, zelf een job gevonden, we 

weten het niet. Dat zal minstens ook 2 % zijn. Of  

5 %. Weet u wat, het is bijna Kerstmis, we 

verdubbelen het: 10 %. Met Nieuwjaar 

verdubbelen we nog eens: 20 %. Misschien is 

20 % van de Oekraïense vluchtelingen aan het 

werk. Weet u hoeveel er in Nederland aan het 

werk zijn? 84 %. Zoek het verschil, denk ik dan. 

Mevrouw de minister, op welke manier zult u de 

ondersteuning aanpassen aan de lange duur van 

dit conflict? Dat hadden we natuurlijk zo niet 

gezien. U geeft geheel terecht extra steun aan de 

OCMW's om Oekraïense vluchtelingen op te 

vangen, maar welke inspanning staat daar 

tegenover? Moeten zij ook activeren? 

 

12.02 Minister Karine Lalieux: Mevrouw Liekens, 

zoals u weet, heeft de groep van tijdelijk 

beschermden uit Oekraïne recht op een 

equivalent leefloon. Binnen dit stelsel is het GPMI 

niet verplicht, dit in tegenstelling tot de nieuwe 

leefloners. Mijn administratie, de POD 

Maatschappelijke Integratie, beschikt daarom niet 

over de gegevens met betrekking tot de activering 

van deze groep. 

 

U weet eveneens dat de regering bijkomende 

middelen heeft toegekend aan de OCMW's, die 

onder andere gebruikt kunnen worden om de 

activering van deze mensen te stimuleren, in 

functie van de situatie waarin ze zich bevinden. Dit 

behoort tot de verantwoordelijkheid van de lokale 

besturen, in samenwerking met de gewesten. Ik 

hoor op het terrein dat dit in de praktijk ook echt 

gebeurt, onder andere in de OCMW's van 

Antwerpen, Gent en Brussel. In het Brussels 

Hoofdstedelijk Gewest zijn 2.200 Oekraïeners 

ingeschreven bij Actiris. 

 

Het is dus in de eerste plaats een 

verantwoordelijkheid van de lokale besturen, de 

gemeenten, de OCMW's en de gewesten en niet 

van de minister van Integratie. 

 

12.03  Goedele Liekens (Open Vld): Mevrouw de 

minister, ik weet dat er met het equivalent leefloon 

inderdaad geen verplichte activering is. U zegt 

terecht dat een aantal OCMW's en lokale besturen 

het wel goed doen, maar als wij de cijfers 

bekijken, zijn er ook heel wat die het niet goed 

doen. 

 

Het is heel belangrijk dat er extra inspanningen 

gebeuren, in de eerste plaats voor onze 

Oekraïense medeburgers zelf, zodat ze zich nuttig 

kunnen voelen, een identiteit hebben. Een job 

gaat over meer dan alleen maar over geld 

verdienen. Het gaat ook over zich nuttig voelen. In 

de tweede plaats is dat ook heel belangrijk voor 

onze arbeidsmarkt. Wij hebben immers het geld 

nodig. Een belangrijke derde reden is het 

maatschappelijk draagvlak. Het is belangrijk dat 

die mensen ingeburgerd geraken. Daarvoor is 

werk het allerbelangrijkste. 

 

Geef dus alstublieft nog een extra duwtje in de 


